
                                                                             ПО-55 / 27.06.24г. 

 

 

ПИТАНЕ 

 

от РАЛИЦА МАНОЛОВА – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 27.06.2024 г. 

 

 

 1. Последните две седмици при нас постъпват редица сигнали за вкисната 

храна, получена от потребителите на Домашен социален патронаж. Подателите на 

информацията твърдят, че Община Габрово е запозната със случая. Какви мерки се 

предприемат, за да не стане този проблем тенденция за лятото? И къде всъщност се 

приготвя храната при положение, че спечелилата обществената поръчка фирма Кей 

енд Ви е със седалище в Сливен и изпълнява едногодишен договор от 29.04.2024г на 

стойност 463 750лв.? Как всъщност се осъществява контрол върху качеството на 

предоставената храна?  

 2. Предвид на факта, че има достатъчно време до началото на следващата 

учебна година - планира ли се прилагане на решение, което да премахне проблема с 

пътуването на децата от селата към Габрово, за да ходят на училище? Нека припомня, 

че към момента училищни автобуси на средищни училища вземат деца от селата, 

които са записани в съответното училище, а останалите деца от селото, ако учат в 

друго училище в Габрово - остават на спирката, за да чакат междуградски автобуси. 
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                                                                                                               ПО- 55 / 25.07.24г. 

 

 

ДО 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ  

ГАБРОВО 

 

 

ОТГОВОР 

 

на ПИТАНЕ от РАЛИЦА МАНОЛОВА – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 27.06.2024 г. 

  

  

УВАЖАЕМА ГОСПОЖО МАНОЛОВА, 

 

 1. Последните две седмици при нас постъпват редица сигнали за вкисната храна, получена 

от  потребителите на Домашен социален патронаж. Подателите на информацията твърдят, че 

Община Габрово е запозната със случая. Какви мерки се предприемат, за да не стане този 

проблем тенденция за лятото? И къде всъщност се приготвя храната при положение, че 

спечелилата обществената поръчка фирма Кей енд Ви е със седалище в Сливен и изпълнява 

едногодишен договор от 29.04.2024 г. на стойност 463 750 лв.? Как всъщност се осъществява 

контрол върху качеството на предоставената храна? 

 2. Предвид на факта, че има достатъчно време до началото на следващата учебна година – 

планира ли се прилагане на решение, което да премахне проблема с пътуването на децата от 

селата към Габрово, за да ходят на училище? Нека припомня, че към момента училищни 

автобуси на средищни училища вземат деца от селата, които са записани в съответното училище, 

а останалите деца от селото, ако учат в друго училище в Габрово – остават, за да чакат 

междуградски автобуси. 

 

В отговор на поставените от Вас въпроси, Ви информирам следното: 

 

По първи въпрос:   

 

За осигуряване хранене на потребителите на услугата Домашен социален патронаж, 

предоставяна от Заведения за социални услуги (ЗСУ), Община Габрово е провела процедура за 

избор на изпълнител, съобразно Закон за обществените поръчки. В резултат от процедурата е 

сключен договор № 485-ЗСУ-24/29.04.2024 г. между Община Габрово и фирма „Кей Енд Ви“ 
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ООД, със седалище гр. Сливен, за ежедневно приготвяне и доставка на храна за нуждите на 

Домашен социален патронаж Габрово. Стойността на договора е  463 750 лв., а срокът на 

изпълнение 12 месеца или до изчерпване на финансовия ресурс. 

Изпълнителят доставя ежедневно храна за заявения от ЗСУ брой потребители. Храната се 

получава  разсипана в сефертаси, охладена.  

През месец юни 2024 г. в Община Габрово са постъпили два сигнала относно качество на 

храната, което не отговаря на очакванията на потребителите. Основно, съдържанието на 

сигналите е за вкусовите качества на получената храна, за вида и количеството на ползваните 

продукти, както и относно технологията на приготвяне, която не е довела до обичайния за 

потребителите вкус на ястието.  

Контрол върху качеството се извършва ежедневно, органолептично, при приемане на 

храната от длъжностни лица, служители на Домашен социален патронаж, като при констатиране 

на качество, несъответстващо на изискванията, съгласно клаузите на договора се подписва 

двустранен протокол.  

Към момента, има регистрирана една ситуация на неприета храна, като служителите на 

Домашен социален патронаж са върнали доставката. Изпълнителят своевременно e заменил 

храната. 

Извършват се периодични проверки от БАБХ.  

С оглед осигуряване на най-добрия интерес на потребителите, Община Габрово инициира 

и проведе две работни срещи с фирма „Кей Енд Ви“ ООД. Водиха се уточняващи разговори 

относно очакванията на потребителите и приемливостта на включени в менюто артикули, напр. 

ябълки, начинът на приготвяне на определени ястия, напр. ашуре и т. н.  Изпълнителят прие да 

засили контрола при разпределяне на ястията в сефертасите, така че стриктно да бъдат спазени 

изискванията за грамаж и храната  във всеки сефертас да е еднаква за всеки потребител.  

 Представителите на фирмата изразиха готовност за бъдещо, дългосрочно партньорство, 

което да води до удовлетворяване в най-висока степен желанията и вкусовете на потребителите, 

ползващи услугата. 

 

По втори въпрос: 

 

 Съобразно Закона за предучилищно и училищно образование (ЗПУО) и ПМС № 

128/29.06.2017 г., средищно училище е начално, основно, обединено или средно училище, в 

което се обучават най-малко 10 ученици в задължителна училищна възраст от други населени 

места, в които няма училище и за които това е училището, осъществяващо обучение в 

съответния клас и намиращо се на най-малко разстояние, измерено по асфалтирана пътна мрежа. 

За учениците в средищните училища от I до VII клас включително се осигурява целодневна 

организация на учебния ден и обедно хранене. За пътуващите ученици до средищно училище се 

осигурява безплатен транспорт, като за учениците от I до IV клас по време на транспортирането 

до най-близкото средищно училище и обратно се осигуряват и придружаващи лица.  
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В община Габрово функционират три средищни училища - ОУ „Христо Ботев“, СУ 

„Райчо Каролев“ и СУ „Отец Паисий“. Обучаващите се в тях пътуващи ученици са от различни 

населени места.  

Освен транспорта до средищните училища, законодателят е регламентирал правото на 

превоз на ученици и до приемащи училища.  

Съгласно чл. 283, ал. 2 от ЗПУО за всички ученици пътуващи от населени места, в които 

няма училище до приемащи училища, задължително се осигуряват средства от държавния 

бюджет за транспорт до най-близкото училище, което провежда обучение в съответния клас, и 

обратно. Средства от държавния бюджет за транспорт се предоставят и за ученици, които 

пътуват ежедневно до училище в друго населено място в същата или в съседна административно-

териториална област, в което се обучават за придобиване на квалификация по професия, и 

обратно, ако такова обучение не се провежда в населеното място, в което живее ученикът, или 

ако ученикът се обучава по защитена специалност от професия или специалност от професия, по 

която е налице очакван недостиг на специалисти на пазара на труда, и в населеното място, в 

което живее, няма организирано професионално образование по същата или по друга защитена 

специалност от професия, по която е налице очакван недостиг на специалисти на пазара на труда. 

 Ежегодно, Общината предоставя обобщена информация за броя на пътуващите ученици 

от населените места извън гр. Габрово и вида на транспорта, които следва да бъдат 

транспортирани до средищно или приемащо училище и я предоставя в указания срок на 

министъра на образованието и науката, за да бъде определен размерът за компенсиране. С 

постановление на Министерски съвет за изпълнението на държавния бюджет за съответната 

година се разпределят средствата за компенсиране за извършените безплатни пътнически 

превози на учениците.  

 В община Габрово, превозът на пътуващите ученици се организира от училищата, в които 

те се обучават. Ежегодно се сключва договор между Община Габрово и съответното средищно 

или приемащо училище за делегиране на правото на безплатен превоз на учениците. Директорът 

на училището организира безплатния превоз по-най оптималния начин с оглед скъсяване времето 

за пътуване на учениците.. С наличните училищни автобуси се обслужват учениците по различни 

маршрути. Има ситуации, в които един автобус извършва два курса към училището, което 

затруднява учениците и натоварва часовия график. За да се избегне това, до момента, макар и 

само в едно училище, но се е налагало ползването и на специализиран транспорт. 

Съвместяването на превоза до средищни и приемащи училища е обсъждано нееднократно. 

Предвид заетостта на превозните средства до степен, непозволяваща превоз на ученици, 

обучавани в друго училище, ведно с задължението да бъде осигурен превоз до 

местонахождението на училището, което е средищно, прави неосъществима хипотезата да бъдат 

превозвани ученици от различни училища. Във всяко училище, съобразно конкретните 

потребности се решава ежегодно каква вътрешна организация да бъде създадена за осигуряване 

безплатния транспорт на учениците, живеещи в друго населено място. Това може да бъде и 

безплатно ползване на абонаментни карти за междуградски транспорт, регламентирано като 
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„превоз по автобусни линии по утвърдена транспортна схема“, което се прилага от приемащите 

училища в община Габрово, които не разполагат със собствен автобус.  

 

 

 

С уважение,   / П / 

 

ТАНЯ ХРИСТОВА 

Кмет на Община Габрово 

 

 

 


